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CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD -
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DIA 4 DE MARÇ DE 2024 / CONSEJO DE
DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DEL DIA 4 DE MARZO DE 2024

En el Centre Municipal de l'Alcaldia Pedània de Castellar-L'Oliveral y altres serveis
municipals situat al carrer de la Poetessa Leonor Perales s/n, de Castellar-L'Oliveral, sent les
18.00 hores del dia 4 de març de 2024, convocat en legal forma, tant presencialment com
telemàticament, davall la presidència de la Sra. María Julia Climent Monzó, es va reunir en
sessiò ordinaria el Consell de Districte de la Junta Municipal dels Pobles del Sud, amb
l'assistència presencial dels membres designats pels diferents grups municipals i nomenants per
resolució de l'Alcalde i que formen part del mateix els següents: pel grup municipal Popular, el
Sr. José Navarro Tomás, Sr. Abel Mocholí Paga i Sr. Manolo Mocholí Aznar, pel grup municipal
Vox, el Sr. Vicente Quilis Castelló, pel grup municipal Compromís, el Sr. Ernesto Peris Bru  i el
Sr. Alejandro Ramon Alvarez i pel grup municipal Socialista, el Sr. Francisco José Bayona
Tribaldos.

Actua com a Secretària de la Junta Municipal de Pobles del Sud, Mª José Iranzo Iranzo.

Constituint quòrum suficient, la Presidenta obri la sessiò, per a tractar els següents
assumptes que figuren en l'ordre del dia 
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1 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
ASSUMPTE / :ASUNTO
Lectura i aprobació de l´acta de la sessió anterior celebrada el dia 23 de gener de 2024.
Lectura y aprobación del acta de la sesión anterior celebrada el día 23 de enero de 2024.

En aquest punt el vocal de Grup Municipal Compromís, Alejandro Ramon Alvarez,
assenyala que al segon punt de l'acta de la sessió anterior "Nomenament del portaveus" apareix
que la Presidenta, Mª Julia Climent Monzó, exercira el dret a vot i per tant no queda reflectida la
proporcionalitat del Ple sent una interpretació no adequada del Reglament. 

  Igualment informa que al mateix punt quan es fa referència a les abstencions consta el
nom de les persones, però no el nombre total de les abstencions que serien tres. A més, assenyala
que a l'acta en el règim de sessions consta el punt de precs i preguntes dels vocals que en aquest
ordre del dia no hi figura. 

 En aquest punt, la Presidenta, Mª Julia Climent Monzó,  també assenyala que quan al punt
dos es comunica que la Presidència exercira el dret a vot en totes les propostes sol·licita que es
canvie totes per quan estime pertinent. La Secretaria de la Junta Municipal de Pobles del Sud, Mª
José Iranzo Iranzo, informa que s´efectuaran les modificacions formals assenyalades amb
anterioritat, de l´acta de la sessió anterior. 

  La Presidència, alhora, comunica que traslladarà la disconformitat en relació amb la
proporcionalitat de representativitat del vot del Ple. 

El vocal del Partit Municipal Socialista, Francisco Javier Bayona Tribaldos, assenyala que
no ha rebut l´acta i que per eixa raó s´abstindra en la votació de l´acta.

 Per tot això, que sotmesa a votació l'acta de la sessió anterior s'obté el resultat següent:

VOTACIÓ

Vots a favor: Quatre, els vocals del Grup Municipal Popular, José Navarro Tomás, Abel
Mocholi Paga i Manuel Mocholi Aznar i el vocal del Grupo Municipal Vox, Vicente Quilis
Castello

Vots en contra: Cap

Abstencions: Tres, els vocales del Grup Municipal Compromís, Ernesto Peris Bru i
Alejandro Ramon Alvarez i el vocal del Grupo Municipal Socialista, Francisco José Bayona
Tribaldos.
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2 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000015-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 6
ASSUMPTE / :ASUNTO
MOCIÓ QUE PRESENTA CONJUNTAMENT MERCHE ALABAU SIURANA I EL
VOCAL ERNESTO PERIS BRU, EN EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL
COMPROMÍS, SOBRE LES MESURES DEL COL.LECTORS GENERALS I ESCOMESES
DOMICILIÀRIES DE SANEJAMENT I XARXA D'AIGUA POTABLE AL POBLE DE EL
PALMAR
MOCIÓN QUE PRESENTAN CONJUNTAMENTE MERCHE ALABAU SIURANA Y EL
VOCAL ERNESTO PERIS BRU, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL
COMPROMÍS EN RELACIÓN A LAS MEDIDAS DE LOS COLECTORES GENERALES I
ACOMETIDAS DOMICILIARIAS DE SANEAMIENTO I RED DE AGUA POTABLE EN EL
PUEBLO DE EL PALMAR

LUCIA BEAMUD VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Sobre mesures dels col·lectors generals i escomeses domiciliàries de
sanejament i xarxa d'aigua potable al poble de El Palmar

MOCIÓ QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU MERCHE
ALABAU SIURANA I EL VOCAL ERNESTO PERIS BRU, EN EL SEU NOM I EN EL
DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA DE POBLES DEL SUD

En el poble de El Palmar una de les actuacions de millora que es varen realitzar en el
passat mandat va ser unes obres de canalització de les aigües potables. Aquesta obra de millora
consistia en: renovació de la xarxa d'aigua potable en el barri de l'entrada del poble i estava
valorada en 200.000 €. També, al poble de El Palmar, en el passat mandat, aproximadament entre
el mes de juliol i agost de l'any 2021, el servici del cicle integral de l'aigua, va realitzar un estudi
amb georradar, al carrer Caudete del Palmar, per a localitzar els servicis existents amb la finalitat
de poder realitzar futurs projectes de millora en la xarxa de sanejament, tan deficient fins al
moment.

Si ben bé, aquesta obra tan necessària per a la població de El Palmar requeria d’una altra
fase. Doncs, restava altres parts del poble per poder veure resolta la canalització d’agües potables
a tot el poble, i a la que cal tindre en compte que algunes escomeses d’aigues potables es van
col·locar junt a les fecals. Aquest fet ha ocasionat altra problemàtica de salubritat per al seu
veïnats i que, per tant, repercuteix en el seu benestar. En aquest sentit, es va començar les tasques
preliminars per tal de veure resolt aquest assumpte i en conseqüència hi ha un projecte redactat
amb un pressupost concret per tal de poder executar l’obra.

Resulta més que necessària que el projecte, abans citat, es puga encetar el més prompte
possible, ja que el seu ajornament comporta greus conseqüències per als veïns i veïnes de El
Palmar. Especialment, per aquells que viuen en finques de més de tres altures (tot i que no siga la
tipologia d’habitatges que hi abunden en aquesta població, si que existeixen). En particular
coneixem el cas de la Comunitat de propietaris i propietàries Redolins 61/ Capdet 70. La qual en
tant que no es efectue aquesta obra han de recórrer a la cuba, al menys, dos voltes a l’any.



CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 4 DE
MARÇ DE 2024 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DE 4 DE MARZO DE 2024

4

Des de la construcció del col·lector (o arqueta) que recull aigües fecals d'aquest tram,
sempre queda amb aigua estancada en el seu interior. Possiblement per deterioració de l'arqueta o
per falta de nivell que impedisca que les aigües circulen de manera natural. La qual cosa provoca
que hi hagen problemes d’evacuació en els baixos de la finca en qüestió. Tant és el punt que, en
ocasions, l’arqueta d’aigües fecals rabassa entrant en l’arqueta d’escomesa d’aigua potable.

En aquest sentit, i de manera subsidiària, la comunitat de propietaris i propietàries de
Redolins 61/ Capdet 70 avisava a l’alcaldia del poble per tal que la cuba arribara al seu carrer. I
es resolguera, a curt termini, aquesta problemàtica en tant en quan es treballava en el projecte de
canalització d’aquesta banda del poble.

En aquesta ocasió la comunitat de propietaris i propietàries d’aquest edifici han hagut de
buscar altres mitjans de comunicació amb l’administració perquè una cubà anara a evacuar les
aigües. Donat que per cap canal habilitat de l’alcaldia de El Palmar han obtingut cap resposta.
Inclús quan han tingut ocasió d’exposar el tema en qüestió en persona en l’alcaldessa actual, la
Sra. Gemma Estevens Dasí, la resposta rebuda al veïnat va ser del tot desafortunada, negant-se a
escoltar-los i donar una solució. Solució, tant senzilla, que passava perquè donara avís a la cuba.

Les alcaldies del pobles de València (i per tant el seus alcaldes i alcaldesses) tenen un
paper fonamental en els seus municipis. Són la representació dels mecanismes de democràcia
més directa i participativa del cap i casal. Donat que són canalitzadors de les diferents demandes,
queixes i suggerències de la ciutadania. Amb el seu bon fer poden (i deuen) establir ferramentes i
mecanismes que aprofundeixen i incentiven la participació, la presa de decisions amb la
ciutadania i impulsen l’associacionisme. Ser alcaldes i alcaldesses del pobles de València haurien
de ser sinònims de proximitat i escolta activa. Qüestions que, evidentment, no han sigut tingudes
en compte per l’actual alcaldessa de El Palmar.

Per tot allò exposat es proposen els següents punts d’acord:

1. Que l’Ajuntament de València, al menys dos voltes a l’any, - o tant com siga necessari-
envie la cuba als carrers on hi haja problemes de desaigüe, mentrestant no hi haja altra solució
que done fi a aquest problema.

2. Que l’Ajuntament de València execute la II fase de canalització d’aigües potables de El
Palmar.

3. Que l’Ajuntament de València revise l’actual estat de clavegueram de tot el poble, per a
la condicionament del mateix.

4. Que l’actual Alcaldessa responga d’immediat davant d’urgències com aquestes.

DEBAT

El portaveu del Grup Municipal Popular de Pobles del Sud, Manuel Mocholi Aznar, en
relació al primer punt assenyala que d´acord amb l´informació rebuda  pel Servici Cicle Integral
de l´aigua assenyala que la cuba d´aigua acudira sempre que siga necessari sol·licitant-ho a traves
de l´alcaldia o directament al Servici corresponent.
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En relació al segon punt, el vocal del Grup Municipal Popular assenyala que les actuacions de
canalitzacions d´aigües potables previstes en el Palmar formaran part del Modificat de Projecte
de Renovació i Millora de la Xarxa d´Aigües Potables i Baixa Pressió 2021-2023 i la tramitació
d´este projecte s´iniciara proximament.

Contestant al tercer punt, cal dir que el clavegueram del poble esta revisat i les actuacions
d´acondicionament d´estes estan programades dins del treball de la nova contracta que
a c t u a l m e n t  e s  t r o b a  e n  f a s e  d e  c o n c u r s .
Finalment, informa que l´alcadessa pedània atén totes les sol.licituds que li arriven.

Intervé el vocal del  Grup Municipal Compromís, Ernesto Peris Bru, que assenyala que es
conscient que ha d´ avisar però que si hi ha una urgència és normal  que les alcaldies tinguen els
telèfons de guàrdia, de sanejament perquè es tracta d un problema recurrent no es tracta d´un
problema puntual però els alcaldes no tenen potestat per a cridar i ells han de ser conscients de
quan es troben amb una urgència i actuar amb prioritat.

El vocal del Grup Municipal Popular, Manuel Mocholi Aznar, comunica que cal buscar la
millor sol·lució i a la major celeritat.

En aquest punt el Grup Municipal Popular presenta una moció alternativa:

- Enviar a la cuba municipal quan es precise.

- Impuls de la tramitació del   Modificat de Projecte de Renovació i Millora de la Xarxa
d´aigües potables per a vore si aconsegueixen que es faça el més rapidament possible.

- Instar que s´aborden les actuacions ja programades tan prompte com estiga adjudicada la
contrata del clavegueram.

És per tot això que sotmesa a votació la moció alternativa s'obté el resultat següent:

VOTACIÓ

Vots a favor: Huit, tres vocals del Grup Municipal Popular, José Navarro Tomás, Abel
Mocholi Paga i Manuel Mocholi Aznar, un vocal del Grup Municipal Vox, Vicente Quilis
Castello, els vocals del Grup Municipal Compromís, Ernesto Peris Bru i Alejandro Ramon
Alvarez i el vocal del Grup Municipal Socialista, Francisco José Bayona Tribaldos.

Vots en contra: Cap.

Abstencions: Cap.

S´aprova per unanimitat del membres del Consell.
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3 RESULTAT / : REBUTJAT / RESULTADO RECHAZADO
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000015-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 7
ASSUMPTE / :ASUNTO
MOCIÓ PRESENTADA PER LA PORTAVEU MERCHE ALABAU SIURANA I EL
VOCAL ERNESTO PERIS BRU, EN EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP COMPROMÍS EN
RELACIÓ AL IMPULS DEL PARC DE CASTELLAR - L´OLIVERAL.
MOCIÓN PRESENTADA POR LA PORTAVOZ MERCHE ALABAU SIURANA Y EL VOCAL
ERNESTO PERIS BRU, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO COMPROMÍS EN
RELACIÓN AL IMPULSO DEL PARQUE DE CASTELLAR - L´OLIVERAL.

SERGI CAMPILLO FERNANDEZ - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Impuls al Parc de Castellar – l’Oliveral

MOCIÓ QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU MERCHE
ALABAU SIURANA I EL VOCAL ERNESTO PERIS BRU, EN EL SEU NOM I EN EL
DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA DE POBLES DEL SUD

Al passat mandat i amb el govern de Joan Ribó es va realitzar un procés participatiu per
dissenyar i executar el que sense dubte serà el gran parc del poble de Castellar-l’Oliveral. El
poble necessita de zones verdes de qualitat perquè tot i que disposa d’una gran superfície d’horta,
que també és part de la infraestructura verda, no disposa de pràcticament de zones verdes
formals. Segons el Pla Verd i de la Biodiversitat Urbana, a Castellar hi ha 1,38 metres quadrats
de zones verdes formals per habitant (sense comptar horta), quan allò recomanable n’és un mínim
de 10 i per això des del govern anterior es va prioritzar el disseny d’esta gran zona verda.

El jardí ve a dotar al poble d'una gran àrea d'esplai, ocupant el buit urbà existent entre els
edificis que configuren la illa que deixen les alineacions dels carrers Ador a l'oest i el carrer
Caroig al sud. Es completa la seua delimitació amb el carrer Figuereta a l'est, sense edificació, i
amb el carrer sense executar, previst al nord. Es projecten set accessos disposats estratègicament
per a afavorir la circulació completa, i es creen diferents zones d'estades, mirador, passos i zona
de jocs infantils, amb jocs biosaludables i font abeurador, -amb independència de la zona de
socialització canina-, tot això subjecte al joc topogràfic que millora les relacions espacials i
visuals, ja que es concep el jardí en diferents altures, per fer-lo més natural i més atractiu
visualment.

A més a més, el projecte contempla un Sistema Urbà de Drenatge Sostenible per a la
recollida i posterior infiltració de l'aigua de pluja, de tal forma que la totalitat de l'aigua de pluja
s'incorporarà com a aigua de reg, evitant-se la incorporació de sistemes de recollida d'aigua i
posterior abocament en la xarxa de sanejament. Un exemple de jardineria sostenible i enfocada a
un escenari de restricció de pluges i d’aigua, que encara s’agreujarà més amb el canvi climàtic.

El jardí compta amb més de 8.000 metres quadrats de superfície, i per tant es convertirà en
el parc urbà més gran de Castellar-l’Oliveral, una obra absolutament necessària per millorar la
qualitat de vida del veïnat i que a més, ha sigut codissenyat amb les entitats i el veïnat del poble.
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Paral·lelament, i per la demanda de la construcció d’una nova zona de birles, joc tradicional
valencià, des del govern anterior també es va deixar enllestida la redacció d’esta nova zona a una
parcel·la municipal just al costat d’este nou gran parc.

En definitiva, es tracta d'un jardí actual, còmode, accessible i urbà, plantejat com un espai
per a la integració de tot tipus d'usuari, per a totes les edats, on es respire tranquil·litat, i on es
puga passejar i gaudir amb equipaments útils per al veïnat, com a zones d'estada i pícnic, jocs
infantils, jocs biosalubables, zona de socialització canina amb accés independent, amb una
important càrrega de vegetació i ombra, però també de sol on tinga cabuda la biodiversitat

El nou parc està llest per a ser licitat per una quantitat de pràcticament 1,5 milions d’euros i
un temps d’execució de 8 mesos.

Per això, des del Grup Municipal Compromís, :proposem el següent acord

Iniciar la licitació del nou parc de Castellar-l’Oliveral i la nova zona de jocs de birles al
2024 per a que a llarg del present mandat siguen una realitat.

DEBAT

El vocal del Grup Municipal Popular assenyala que des de la Delegació de Parcs i Jardins
els informen que el 29 de juliol de 2022 es va aprovar el projecte amb un pressupost de 1.475.000
euros i des de llavors no s´ha fet absolutament res, tan sols es tenia que aprovar la licitació
d´obra, es a dir que el Govern anterior no ha tingut cap interes en aquest projecte.

El joc de birles no fou fins al 18 d´octubre de 2023 pressupostat. Va ser el nou Govern el
que l´ ha pressupostat per import de 122.850,00 euros.

El vocal del Grup Municipal Compromís, Alejandro Ramon Alvárez, informa que el que
s´ha assenyalat amb anterioritat té una explicació i es que va ser l´Associació de birles la que va
demanar que volia eixe espai també per d´ells i és ara quan tenen eixe espai.

El vocal del Grup Municipal Popular presenta una moció alternativa per a que es continue
treballant per la licitació a la major brevetat possible.

Sometida a votación al moción inicial se obtiene el siguiente resultado:

Vots en contra: Quatre,  vocals del Grup Municipal Popular, José Navarro Tomás, Abel
Mocholi Paga i Manuel Mocholi Aznar, un vocal del Grup Municipal Vox, Vicente Quilis
Castello

Vots a favor: Uno, el vocal del Partido Municipal Socialista, Francisco Javier Bayona
Tribaldos, dos, los vocales del Grupo Municipal Compromís, Ernesto Peris Bru y Alejandro
Ramon Alvárez.

Abstencions: Ninguna.

No s´aprova la present moció.
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Es por ello que sometemos a votación al moción alternativa con el siguiente resultado:

VOTACIÓ

Vots a favor: Quatre,  vocals del Grup Municipal Popular, José Navarro Tomás, Abel
Mocholi Paga i Manuel Mocholi Aznar, un vocal del Grup Municipal Vox, Vicente Quilis
Castello

Vots en contra: Un, el vocal del Grup Municipal Socialista, Francisco Javier Bayona
Tribaldos.

Abstencions: Dos, els vocals del Grupo Municipal Compromís, Ernesto Peris Bru y
Alejandro Ramon Alvárez.

Per el que s´aprova la present moció amb quatre vots a favor, un en contra i dos
abstencions.

4 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000027-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
MOCIÓ PRESENTADA PER FRANCISCO JAVIER BAYONA TRIBALDOS EN EL SEU
NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA EN RELACIÓ A LA AGILIZACIÓ
DE LES PROPOSTES DEL PROGRAMA DECIDIM VLC.
MOCIÓN PRESENTADA POR FRANCISCO JAVIER BAYONA TRIBALDOS EN SU NOMBRE
Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA EN RELACIÓN A LA AGILIZACIÓN DE
LAS PROPUESTAS DEL PROGRAMA DECIDIM VLC.

BORJA JESUS SANJUAN ROCA - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Moción que presenta el vocal Francisco José Bayona Tribaldos al Consejo de Distrito
de Pobles del Sud, en su nombre y en el del Grupo Municipal Socialista, relativa a la
agilización de las propuestas del programa DecidimVLC.

El Ayuntamiento de València realizó el programa “ ” en el año 2023 en qué vaDecidimVLC
a invertir 16 millones de euros repartidos entre los distritos y los pueblos de València.

A través de los Presupuestos Participativos de Inversiones, las vecinas y vecinos de
València decidirán directamente en el presupuesto de 2023.

De este presupuesto, más de 800.000€ están destinados a los pueblos competencia de esta
Junta, según la siguiente tabla, extraída de las bases de decidimVLC:

A la fecha de hoy, muchas de las propuestas del programa DecidimVLC, que se pueden
consultar en la web del Ayuntamiento no se han ejecutado, por ejemplo:

PAVIMENTACIÓN DE LOS VIALES DE LA DEVESA DE EL SALER.
ACTUACIONES DE MEJORA DE LA ACCESIBILIDAD
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MILLORA ENLLUMENAT DEL BARRI
Etc,…

Por todo lo expuesto, se eleva la siguiente propuesta de acuerdo:

UNICO: Instar desde la Junta Municipal de Pobles del Sud al Ayuntamiento de Valencia, a
que agilice la ejecución de los proyectos participativos en los pueblos competencia de la Junta
Municipal de Pobles del Sur en los próximos 3 meses y dar cuenta a los vocales de esta Junta
Municipal de la ejecución de los mismos.

En aquest punt intervé el vocal del Grup Municipal Compromís, Ernesto Peris Bru que
assenyala que els pressupostos participatius d´inversió son un instrument de democràcia directa
que permet involucrar als veïns i veïnes de la ciutat de València en la presa de decisions, és a dir,
és la manera de que el veïnat puga participar en les decisions relatives als pressupostos, és per
aixó que volem que aquestos s´agilitzen. En un procés on es convida a la ciutadania a l´hora de
definir el destí d´una part dels recursos públics municipals d´inversió, suposa per tant un
compromís clar per part del Consistori alhora d´incrementar la col·laboració i participació de la
ciutadania en la presa de decisions sobre la gestió municipal.

Precisament als Pobles del Sud açò ha sigut una millora perquè s´han executat molts
projectes gràcies a aquest pressupostos participatius.

Es per tot açò, que el vocal del Grup Municipal Compromís vol que s´incorpore a la moció
presentada el següent:

- Incorporar una partida pressupostaria igual o superior als projectes de participació
ciutadana com el que s´exemplifica en el projecte Decidim València.

Aquesta incorporació és aceptada pel vocal del Grup Municipal Socialista, Francisco José
Bayona Tribaldos.

DEBAT

El vocal de Grup Municipal Popular, José Navarro Tomás, assenyala que de conformitat en
les bases reguladores del pressupostos participatius es pot realitzar un seguiment de tots i cadasqú
dels projectes a través de la plataforma web  Decidïm València i la informació va actualizant-se
periòdicament. Cal dir que s´hem trobat un gran nombre de projectes que no han sigut executats
que atenent a les bases deurien estar ja executats. I projectes que per qüestions técniques o
económiques no van a ser viables.

En aquest context, el Grup Municipal Popular vol presentar una moció alternativa que
assenyale el següent:

- La voluntat de continuar en la execució dels projectes resultants del pressupostos
participatius que siguen viables i que no foren executats per l´anterior equip de govern.

- Seguir informant en el web específica del desenvolupament d´eixos projectes resultants
d´aquests pressupostos participatius.
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Intervé el vocal del Grup Municipal Compromís, Ernesto Peris Bru que assenyala que no
entén com hi han projectes que ara no son viables si es suposa que els mateixos han passat els
filtres dels tècnics municipals.

Interviene el vocal del Grup Municipal Socialista, Francisco José Bayona Tribaldos que
señala que para la aprobación de los proyectos que constan en el Decidim València se ha pasado
por distintas fases, fases de presentación, revisión de viabilidad por parte de los técnicos y fase de
votación. Entiende por tanto, que todos aquellos proyectos pendientes de ejecución han sido
estudiados y por lo tanto se deben ejecutar. Al mismo tiempo, Francisco José Bayona quiere
saber si la voluntad del Partido Municipal Popular es dar continuidad a estos presupuestos
participativos dado que parece que al Partido Municipal Popular no le gusta la participación, por
poner un ejemplo, en las juntas municipales anteriormente habían más vocales y mayor
participación. Francisco José Bayona en relación a la moción alternativa presentada por el Grupo
Municipal Popular señala que hay que marcar los plazos porque sino las cosas no se hacen.

El vocal del Grupo Municipal Popular, José Navarro Tomás hace hincapie en que tots el
projectes que hi ha al Decidim València relatius al pobles del Sud van a executar-se, van a acabar
es que estan pendents d´acabar, volen participació i volen més pressupostos.

El vocal del Grupo Municipal Socialista señala que no retiran la moción presentada la cual
es sometida a votación, obteniendo los siguientes votos:

VOTACIÓN

Votos en contra: Cuatro, los vocales del Grupo Municipal Popular, José Navarro Tomás,
Abel Mocholi Paga y Manuel Mocholi Aznar, un vocal del Grup Municipal Vox, Vicente Quilis
Castello

Votos a favor:   Tres,  los vocales del Grupo Municipal Compromís, Ernesto Peris Bru y
Alejandro Ramon Alvárez y el vocal del Partido Municipal Socialista, Francisco Javier Bayona
Tribaldos.

Abstenciones: Ninguna.

Por lo que se no se aprueba la moción anterior.

Es por todo ello, que sometida a votación la   moción alternativa se obtiene el siguiente
resultado:

VOTACIÓN

Votos a favor: Cuatro, los  vocales del Grupo Municipal Popular, José Navarro Tomás,
Abel Mocholi Paga y Manuel Mocholi Aznar, un vocal del Grup Municipal Vox, Vicente Quilis
Castello

Votos en contra: Ninguno.
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Abstenciones: Tres,  los vocales del Grupo Municipal Compromís, Ernesto Peris Bru y
Alejandro Ramon Alvárez y el vocal del Partido Municipal Socialista, Francisco Javier Bayona
Tribaldos.

Por lo que se aprueba la moción alternativa presentada.

5 RESULTAT / : SOBRE LA MESA / RESULTADO SOBRE LA MESA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000027-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
MOCIÓ PRESENTADA PER EL VOCAL FRANCISCO JOSE BAYONA TRIBALDOS EN
EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA EN EL QUE S´INSTA A
L´ALCALDESSA DE VALÈNCIA, Mª JOSÉ CATALÁ AL CESSSAMENT DEL REGIDOR
JOSÉ GOSALBEZ.
MOCIÓN PRESENTADA POR EL VOCAL FRANCISCO JOSÉ BAYONA TRIBALDOS EN SU
NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA EN LA QUE SE INSTA A LA
ALCALDESSA DE VALENCIA, Mª JOSÉ CATALÁ AL CESE DEL CONCEJAL JOSÉ
GOSÁLBEZ.

BORJA JESUS SANJUAN ROCA - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Moción de reprobación del concejal de Devesa-Albufuera, José Gosálbez, presentada
por el vocal Francisco José Bayona Tribaldos,al Consejo de Distrito de Pobles del Sud, en
su nombre y en el del Grupo Municipal Socialista. 

El pasado 14 de febrero de 2023, el concejal de Devesa-Albufera, José Gosálbez, asistió en
representación del Ayuntamiento de Valencia a las jornadas de: “Conservación y gestión de

" en el marco de Life Wetland4Climate de la Unión Europea,humedales ante el cambio climático
celebrada en València. 

Gosálbez habló abiertamente de "religión climática" como producto de una supuesta
"burbuja ideológica" y cuestionó que la crisis climática esté detrás de las sequías cada vez más
recurrentes y severas. 

En este foro, en el que se encontraban expertos en la materia, el concejal delegado en la
materia  , así como el reto que para losnegó el cambio climático y la evidencia científica
valencianos que supone el cambio climático. 

Gosálbez afirmó que “el problema de un humedal como la Albufera no es el cambio
climático; alarmismo climático diría yo o religión climática si lo prefieren. Ese discurso no ha

”. servido para más que para el señalamiento ideológico y el derroche de dinero público

Podemos concluir que el señor Gosálbez, al lanzar un discurso abiertamente negacionista
del cambio climático en un acto sobre humedales organizado en el marco de la Capital Verde
Europea, pone en evidencia al Ayuntamiento de Valencia y la imagen del mismo al exterior. 

Por todo lo expuesto, se propone el siguiente propuesta de acuerdo:
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 UNICO: Instar desde la Junta Municipal de Pobles del Sud a la Alcaldesa María José
Catalá al cese del concejal delegado de Devesa-Albufera, José Gosálbez.

La Presidenta de la Junta Municipal de Pobles del Sud, Mª Julia Climent, assenyala que els
Grups Municipal de Compromís i Grup Municipal Socialista varen presentar eixa moció en la
sessió ordinària del Ple Municipal de data 27 de febrer de 2024 en el mateix objecte que la
presentada a aquest Consell de distrite i donat que va a ser tractada en el màxim òrgan, la
Presidenta proposa que aquesta moció no siga tractada en aquest Consell Municipal, que es
resolga tant en el debat com en el vot en el Ple del Ajuntament.

El vocal del Grup Municipal Socialista, Francisco José Bayona Tribaldos, insisteix en que
es tracte aquest tema.

El vocal del Grup Municipal Compromís, Alejandro Ramon Alvarez, assenyala que es deu
debatir aquesta proposta donat que afecta a l´Albufera.

La Presidenta assenyala que aquesta moció no deu ser tractada seguint les instruccions tant
del Servici de Descentralizació,   de la Secretaria General   i l´Acord de Junta de Portaveus de
l´any 2013.

6 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
ASSUMPTE / :ASUNTO
Aprobació de les propostes d´activitats dels grups de treball.
Aprobación de las propuestas de actividades de los grupos de trabajo.

La Secretaria de la Junta Municipal de Pobles del Sud, Mª José Iranzo Iranzo informa de
las propuestas de los grupos de trabajo que se señalan a continuación:
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GRUPO DE TRABAJO TITULO DE LA ACTIVIDAD CULTURAL FECHA ESTIMADA DE
REALIZACIÓN

PRESUPUESTO
PREVISTO GASTO

Urbanismo, Turismo,
Movilidad, Seguridad,
Comercio e Inversiones

Campaña de promoción del comercio local Abril 2024 - Octubre 2024 2.000,00 €  

Cultura, Deporte y Bienestar
Social Encuentro de Bandas de Música y Corales  oct-24 6.500,00 €  

Empleo, Familia, Playas,
Agricultura y Parques y
Jardines

Homenaje a personas mayores 01/09/2024 a 27/07/2024 2.600,00 €  

Cultura, Deporte y Bienestar
Social Fanalets 22/06/2024 a 27/07/2024 800,00 €  

Urbanismo, Turismo,
Movilidad, Seguridad,
Comercio e Inversiones

Mona de Pasqua i Jocs Tradicionals 13/04/2024 600,00 €  

Empleo, Familia, Playas,
Agricultura y Parques y
Jardines

Descubre la riqueza de la Devesa del Saler 01/05/2024 a 30/09/2024 1.897,00 €  

TOTAL 14.397,00 €

 

La Presidenta de la Junta Municipal de Pobles del Sud, Mª Julia Climent Monzó, informa
que se realizaron las reuniones de los tres grupos de trabajo el 20 de febrero de 2024, tanto del
Grupo de Trabajo de Cultura, Deporte y Bienestar Social, como del Grupo de Trabajo de
Urbanismo, Turismo, Movilidad, Comercio e Inversiones y el Grupo de Trabajo de Empleo,
Familia, Playas, Agricultura y Parques y Jardines. En esas sesiones se plantearon un total de 10
propuestas de los tres grupos de trabajo, esas propuestas sumaban un total de 21.450,00 € lo cual
excedía del presupuesto asignado, por lo tanto, como establece el régimen de sesiones, los
coordinadores de los grupos de trabajo, se reunieron para ver el reparto del presupuesto usando
dos criterios: primero,  el interés general y el segundo, la búsqueda del mayor consenso posible.
En la reunión de los coordinadores celebrada el 29 de febrero de 2024 se consensuaron las
actividades señaladas con anterioridad ajustadas al presupuesto de 14.397,00 €.

DEBATE

Interviene el vocal del Grupo Municipal Compromís, Alejandro Ramon Alvárez, que
señala que ells entenen els grups de treball com grups de diàleg i participació, no es trobem amb
espais unilateral de presa de decisions. Alejandro Ramon assenyala que les decisions no s´han
pres de manera dialogada, no s´han pres acords i que no existeixen actes d´aquestes reunions.
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Demanen que en el grups de treball s´alcen actes per a que siga més democràtic, transparent i
més participatiu.

Interviene el vocal del Grupo Municipal Socialista, Francisco José Bayona Tribaldos en la
misma línea que la señalada por el vocal del Grupo Municipal Compromís. Con el gobierno
anterior se proponían propuestas, se debatían, se votaban y se ejecutaban siempre que estuvieran
dentro del presupuesto, con independencia de quien propusiese la propuesta. Señala que esa no es
la idea de Junta Municipal ni de descentralización.

Mª Julia Climent Monzó informa que no se ha hecho otra cosa más que lo que se hizo en el
anterior mandato. Se han recibido las propuestas, los coordinadores son los que valoran esas
propuestas pero en base a unos criterios establecidos (objetivos, población a la que va dirigida,
fechas de realización de las actividades, presupuestos...). Se han decidido estas seis propuestas de
manera objetiva aunque existían propuestas muy interesantes que no se podrán realizar por
cuestiones presupuestarias.

Por petición del público asistente, el vocal del Grupo Municipal Popular, José Navarro
Tomás informa sobre la propuesta presentada "Descubre la riqueza de la Devesa el Saler".

VOTACIÓN

- Votos a favor: Cuatro, los vocales del Grupo Municipal Popular, Manuel Mocholi Aznar,
Abel Mocholi Paga y José Navarro Tomás y el vocal del Grupo Municipal Vox, Francisco Javier
Quilis Castello.

- Votos en contra: Ninguno.

- Abstenciones: Tres, los vocales del Grupo Municipal Compromís, Alejandro Ramon
Alvárez y Ernesto Peris Bru y el vocal del Grupo Municipal Socialista, Francisco José Bayona
Tribaldos.

Por lo que se aprueban las actividades de los grupos de trabajo.

7 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
ASSUMPTE / :ASUNTO
Nomenament del representant de la Junta en el Consell Municipal de Turisme.
Nombramiento del representante de la Junta en el Consejo Municipal de Turismo

La Presidenta de la Junta Municipal Pobles del Sud assenyala:

De conformitat amb l´artícle 6 del Reglament Consell Municipal de Turisme que assenyala
que el representant del Consell Municipal de Turisme ha de tractar-se d´una persona representant
del grup d´activitat comercial o turisme de cadascuna de les juntes municipals de districte, que ha
de ser un representant d´una asssociació que treballe en l´àmbit de la demarcació de la junta i
també ha de estar inscrit en el registre d´entitats de l´Ajuntament.

En la reunió de 20 de febrer de 2024 , en la que està inclós el grup de turisme i comerç es
varen presentar dues candidatures:
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- Francisco Saez de l´associació  Corregudes de les Joies de Pinedo.

- Empar Puchades de la AAVV de Castellar-Oliveral.

I per correu electrònic hem rebut la candidatura de Jorge Dasí de l´Associació d´empresaris
i hosteleria del Saler.

DEBAT

Intervé el vocal del Grup Municipal Popular, Manuel Mocholí Aznar,  que assenyala que
ells varen proposar la candidatura de Francisco Saez Mateo, persona que ha treballat a l´àmbit del
turisme i altres àmbits, però sobretot en les corregudes de joies, es President de les corregudes de
joies i que compleix tots els requisits que se exigisen. Ha treballat durant molts anys per a que
l´event tradicional de l´horta, que s´ha perdut en molts llocs, ací poguera continuar i ha conseguit
que així fora i han obtés amb molts anys de treball i dedocumentació, el reconeixement de la
Generalitat a instancia de l ´Ajuntament que es declarara Festa d´interés turístic provincial.

Intervé el vocal del Grup Municipal Compromís, Ernesto Peris Bru, assenyala que tal i
com han expresat en l´anterior punt de l´ordre del dia, els grups de treball són espais oberts i per
eixe motiu opina que totes del decisions s´han de pendre per consens del grups de treball, no
potser que aquestes decisions es prenguen per els coordinadors del grups de treball ja que
responen a un partit polític.

La Presidenta de la Junta Municipal de Pobles del Sud, assenyala que als grups de treball
es proposa però que es decideix en el Consell.

VOTACIÓN

- Votos a favor: Cuatro, los vocales del Grupo Municipal Popular, Manuel Mocholi Aznar,
Abel Mocholi Paga y José Navarro Tomás y el vocal del Grupo Municipal Vox, Francisco Javier
Quilis Castello.

- Votos en contra: Ninguno.

- Abstenciones: Tres, los vocales del Grupo Municipal Compromís, Alejandro Ramon
Alvárez y Ernesto Peris Bru y el vocal del Grupo Municipal Socialista, Francisco José Bayona
Tribaldos.

Por lo que se nombra al representante del Consejo Municipal de Turismo a Francisco Saez
Mateo.
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8 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000015-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 5
ASSUMPTE / :ASUNTO
PREGUNTA QUE PRESENTEN CONJUNTAMENT LA PORTAVEU MERCHE ALABAU
SIURANA I EL VOCAL ALEJANDRO RAMON ALVAREZ, EN EL SEU NOM I EN EL
DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS EN RELACIÓ A LES ACTUACIONS DEL
AJUNTAMENT DE VALÈNCIA PER LA FINALITZACIÓ DE LES OBRES DE
CONSTRUCCIÓ DEL MERCAT AGROECOLÒGIC I DE PRODUCTES DE PROXIMITAT
A LA PLAÇA DE LA FIGUERETA.
PREGUNTA QUE PRESENTAN CONJUNTAMENTE LA PORTAVOZ MERCHE ALABAU
SIURANA Y EL VOCAL ALEJANDRO RAMON ALVAREZ, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL
GRUPO COMPROMÍS EN RELACIÓN A LAS ACTUACIONES DEL AYUNTAMIENTO DE
VALENCIA POR LA FINALIZACIÓN DE LAS OBRAS DE CONSTRUCCIÓN DEL
MERCADO AGROECOLÓGICO Y DE PRODUCTOS DE PROXIMIDAD EN LA PLAZA DE
LA FIGUERETA.
DIRIGIDA A:
C2306-COMERCIO Y MERCADOS-FALLAS

SERGI CAMPILLO FERNANDEZ - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Plaça de la Figuereta

 PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU MERCHE
ALABAU SIURANA I EL VOCAL ALEJANDRO RAMÓN ÁLVAREZ, EN EL SEU
NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE
DE LA JUNTA DE POBLES DEL SUD

 La Junta de Govern Local, en data de 23 de juny de 2022, va acordar adjudicar a l'empresa
Alcudia Serveis i Obres S.L el contracte d'execució de les obres de construcció del mercat
agroecològic i de productes de proximitat en la Plaça de la Figuereta, per un termini de duració
de sis mesos.

En instàncies de 30 d'octubre i 13 de novembre la direcció facultativa de l'obra comunica
diverses circumstàncies sobrevingudes durant l'execució de les obres objecte del contracte, que
resumidament consisteixen en la realització d'escomeses d'aigua, excessos en excavació i canvis
en el sistema constructiu de les gelosies de tancament. Les prorrogues concedides ja han
finalitzat, i és per això que es formula:

Quines són les actuacions, o quines van a ser les actuacions, dutes per part de l’Ajuntament
per finalitzar les obres de construcció del mercat agroecològic i de productes de proximitat en la
Plaça de la Figuereta el més prompte possible? Realitze un cronograma d’actuacions al respecte.

RESPUESTA:

SANTIAGO BALLESTER CASABUENA - PRESIDENT/A - JUNTA MUNICIPAL
CIUTAT VELLA



CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 4 DE
MARÇ DE 2024 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DE 4 DE MARZO DE 2024

17

En estos momentos se esta tramitando por el Servicio de Contratación el contrato con la
Dirección Facultativa de Obra para la redacción del Proyecto mdificado, pendiente de informe
del Servicio Jurídico. 

En estos moments s'esta tramitant pel Servici de Contractació el contracte amb la Direcció
Facultativa d'Obra per a la redacció del Projecte Modificat, pendent d'informe del Servici Jurídic.

9 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000015-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 4
ASSUMPTE / :ASUNTO
PREGUNTA QUE PRESENTEN CONJUNTAMENT LA PORTAVEU MERCHE ALABAU
SIURANA I EL VOCAL JOSEP MARZO CAMARASA, EN EL SEU NOM I EN EL DEL
GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS EN RELACIÓ A LES ACTUACIONS DUTES A
TERME PER L´AJUNTAMENT DE VALÈNCIA PER A DONAR SOLUCIÓ A LA
PROBLEMÀTICA DEL PONT QUE UNEIX LA CARRETERA DE SOLLANA AMB EL
PALMAR.
PREGUNTA QUE PRESENTAN CONJUNTAMENTE LA PORTAVOZ MERCHE ALABAU
SIURANA Y EL VOCAL JOSEP MARZO CAMARASA, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL
GRUPO MUNICIPAL COMPROMÍS EN RELACIÓN A LAS ACTUACIONES LLEVADAS A
CABO POR EL AYUNTAMIENTO DE VALENCIA PARA DAR SOLUCIÓN A LA
PROBLEMÁTICA DEL PUENTE QUE UNE LA CARRETERA DE SOLLANA CON EL
PALMAR.
DIRIGIDA A:
C2307-POLICÍA LOCAL-MOVILIDAD-ESPACIO PÚBLICO

SERGI CAMPILLO FERNANDEZ - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Seguretat en la mobilitat al Palmar

 

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU MERCHE
ALABAU SIURANA I EL VOCAL JOSEP MARZO CAMARASA, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA DE POBLES DEL SUD

 

Al mes de setembre un dels ponts que uneix la carretera de Sollana amb El Palmar va caure
el mur de barana que protegeix i dona seguretat als usuaris i usuàries. De fet, el dia 18 de
setembre l’alcaldessa de El Palmar, la Sra. Gema Estevens Dasí, en companyia del la PLV va
personar-se en el pont per senyalitzar-lo, tal i com consta en les xarxes institucionals de
l’alcaldia. En eixa mateixa publicació, també, es va comunicar que seria arreglat. En
conseqüència de tot açò es formula la següent pregunta:
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Quines han sigut les actuacions que s’han dut a terme per part de l’Ajuntament de València
(i per part de l’Alcaldia de El Palmar) per poder donar una solució a aquesta problemàtica?
Indique número d’expedient, notes interiors o comunicacions amb altres administracions
públiques.

RESPUESTA:

JESUS CARBONELL AGUILAR - CONCEJAL DELEGADO DE POLICÍA LOCAL DE
VALENCIA

RESPUESTA

Efectivamente tenemos constancia de los daños provocados en dicho puente por una
segadora del arroz que estaba realizando sus trabajos de temporada, habiéndose personado en el
lugar de los hechos la alcaldesa pedánea junto con la comisaría de distrito, con el fin de señalizar
la zona de manera puntual para evitar riesgos, y gestionándose el asunto con los Servicios de
Devesa-Albufera.

No obstante lo anterior, finalmente se averiguó que el puente es titularidad del
Ayuntamiento de Sueca, por lo que se procedió a dar aviso al jefe de la Policía local de Sueca
para que avisara al departamento correspondiente de aquel Ayuntamiento, con el fin de
procedieran a la reparación con la mayor brevedad posible.

Por tanto no se trata de una competencia propia de éste Ayuntamiento sino del de la
localidad de Sueca, que es el que debe proceder a la reparación por ser un elemento de su
titularidad, si bien por parte de los Servicios del Ayuntamiento de Valencia se han realizado
todas las gestiones de su competencia con el fin de tratar de garantizar la seguridad de los
vecinos que transcurren por dicho puente. En cualquier caso, se instará de nuevo al ente
competente para que se restaure la seguridad en la zona.

 

RESPOSTA

Efectivament, tenim constància dels danys provocats en este pont per una segadora de
l'arròs que estava fent els seus treballs de temporada, havent-se personat en el lloc dels fets
l'alcaldessa pedània juntament amb la comissaria de districte, amb la finalitat de senyalitzar la
zona de manera puntual per a evitar riscos, i gestionant-se l'assumpte amb els Servicis de
Devesa-Albufera.

No obstant l'anterior, finalment es va esbrinar que el pont és titularitat de l'Ajuntament de
Sueca, per la qual cosa es va procedir a donar avís al cap de la Policia local de Sueca perquè
avisara al departament corresponent d'eixe Ajuntament, amb la finalitat de procedir a la reparació
com més prompte millor.

Per tant, no es tracta d'una competència pròpia d'este Ajuntament sinó del de la localitat de
Sueca, que és el que ha de procedir a la reparació per ser un element de la seua titularitat, si bé
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per part dels Servicis de l'Ajuntament de València s'han realitzat totes les gestions de la seua
competència amb la finalitat de tractar de garantir la seguretat dels veïns que transcorren per este
pont. En qualsevol cas, s'instarà de nou l'ens competent perquè es restaure la seguretat en la zona.

10 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000015-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
PREGUNTA QUE PRESENTEN CONJUNTAMENT MERCHE ALABAU SIURANA I EL
VOCAL JOSEP MARZO CAMARASA, EN EL SEU NOM I EN EL DEL GRUPO
MUNICIPAL COMPROMÍS EN RELACIÓ A LES MESURES A PRENDRE PER
L´AJUNTAMENT DE VALÈNCIA PER TAL DE MILLORAR LA QUALITAT I EL
BENESTAR ACÚSTIC, SEGURETAT I REDUIR O ELIMINAR EL TRÀNSIT
OPORTUNISTA DE VEHÍCLES PESATS EN POBLES DEL SUD.
PREGUNTA QUE PRESENTAN CONJUNTAMENTE MERCHE ALABAU SIURANA Y EL
VOCAL JOSEP MARZO CAMARASA, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL
COMPROMÍS EN RELACIÓN A LAS MEDIDAS A TOMAR POR EL AYUNTAMIENTO DE
VALENCIA CON LA FINALIDAD DE MEJORAR LA CALIDAD DEL BIENESTAR
ACÚSTICO, SEGURIDAD Y REDUCIR O ELIMINAR EL TRÁFICO OPORTUNISTA DE
VEHÍCULOS PESADOS EN POBLES DEL SUD.
DIRIGIDA A:
C2307-POLICÍA LOCAL-MOVILIDAD-ESPACIO PÚBLICO

LUCIA BEAMUD VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Mesures contra trànsit oportunista

 PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU MERCHE
ALABAU SIURANA I EL VOCAL JOSEP MARZO CAMARASA, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA DE POBLES DEL SUD

 El pobles de Forn d’Alcedo i La Punta, al seu pas per l’Avinguda Jesús Morante i Borràs i
la Carrera Font d’En Corts pateixen un trànsit oportunista de vehicles pesats. La qual cosa
repercuteix en la qualitat de vida i benestar de les veïnes i veïns d’aquestes poblacions. En tant en
quant, es reflexa en la contaminació acústica i la seguretat del veïnat al creuar carrers principals
d’aquetes poblacions.

És per tot açò que es formula la següent pregunta:

Quines van a ser les mesures per tal de millorar la qualitat i benestar acústic, seguretat i
reduir o eliminar aquest trànsit oportunitats en cadascú d’aquest pobles? Preguem es remeta
quadre on, a banda de la descripció dels projectes, el pressupost i el servei encarregat
d’executar-lo, s’indique la previsió d’execució dels mateixos, així com l’expedient associat en
cas que existisca.

RESPUESTA:
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JESUS CARBONELL AGUILAR - CONCEJAL DELEGADO DE POLICÍA LOCAL DE
VALENCIA

RESPUESTA

Por lo que al Área de Movilidad se refiere en la zona de Font d'En Corts existe
señalización de circulación prohibida a camiones de 12 t en la rotonda de Mercavalencia (antes
de la actual ordenanza era de 9 t). El 11/08/2023 se reforzó instalando señalización de circulación
prohibida a camiones de 12 t en horario de 7 a 22 h en el cruce con Antonio Ferrandis, Carretera
Rochs y a la altura del número 157 de Font d'En Corts.

Respecto a la Av. Jesús Morante Borrás, existe señalización de circulación prohibida en el
acceso a Eduardo Primo Yúfera de 12 t de 7 a 22 h, que los obliga a girar a la derecha.

Y por lo que se refiere a Jesús Morante y Borrás, debe recordar que es vía de acceso a
varias naves industriales que están en funcionamiento en ese entorno, por lo que una prohibición
de paso no sería compatible con el funcionamiento de las empreses ubicades en dicha zona, que
ejercen su actividad entro de la legalidad.

Con el fin de garantizar que las prohibiciones de circulación se respeten, la Policía Local
de Valencia establece controles aleatorios en diferentes horas del día en dichas zonas, sin que en
dichos controles se haya detectado incumplimientos de la señalización que impide el tráfico al
que usted se refiere.

 

RESPOSTA

Pel que a l'Àrea de Mobilitat es referix en la zona de Font d'En Corts existix senyalització
de circulació prohibida a camions de 12 t en la rotonda de Mercavalencia (abans de l'actual
ordenança era de 9 t). L'11/08/2023 es va reforçar instal·lant senyalització de circulació prohibida
a camions de 12 t en horari de 7 a 22 h en l'encreuament amb Antonio Ferrandis, Carretera Rochs
i a l'altura del número 157 de Font d'En Corts.

Respecte a l'Av. Jesús Morante Borrás, existix senyalització de circulació prohibida en
l'accés a Eduardo Primo Yúfera de 12 t de 7 a 22 h, que els obliga a girar a la dreta.

I pel que fa a Jesús Morante i Borrás, ha de recordar que és via d'accés a diverses naus
industrials que estan en funcionament en eixe entorn, per la qual cosa una prohibició de pas no
seria compatible amb el funcionament de les empreses ubicades en esta zona, que exercixen la
seua activitat entre de la legalitat.

Amb la finalitat de garantir que les prohibicions de circulació es respecten, la Policia Local
de València establix controls aleatoris en diferents hores del dia en estes zones, sense que en
estos controls s'haja detectat incompliments de la senyalització que impedix el trànsit al qual
vosté es referix.
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11 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000015-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
PREGUNTA QUE PRESENTEN CONJUNTAMENT LA PORTAVEU MERCHE ALABAU
SIURANA I EL VOCAL ERNESTO PERIS BRU, EN EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP
MUNICIPAL COMPROMÍS, EN RELACIÓ A LES INVERSIONS PREVISTES PEL
AJUNTAMENT DE VALÈNCIA EN ELS POBLES QUE CONFORMEN LA JUNTA DE
DISTRICTE DE POBLES DEL SUD.
PREGUNTA QUE PRESENTAN CONJUNTAMENTE LA PORTAVOZ MERCHE ALABAU
SIURANA Y EL VOCAL ERNESTO PERIS BRU, EN EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP
MUNICIPAL COMPROMÍS, EN RELACIÓN A LAS INVERSIONES PREVISTAS POR EL
AYUNTAMIENTO DE VALENCIA EN LOS PUEBLOS QUE CONFORMAN LA JUNTA DE
DISTRITO DE POBLES DEL SUD
DIRIGIDA A:
C2301-HACIENDA-PEDANÍAS-PARTICIPACIÓN-ACCIÓN VECINAL

LUCIA BEAMUD VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Inversions als pobles que conformen la Junta de Districte de Pobles del Sud

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU MERCHE
ALABAU SIURANA I EL VOCAL ERNESTO PERIS BRU, EN EL SEU NOM I EN EL
DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA DE POBLES DEL SUD 

 Quines són les inversions previstes en els pobles que conformen la Junta de Districte de
Pobles del Sud? Preguem es remeta quadre on, a banda de la descripció dels projectes, el
pressupost i el servei encarregat d’executar-lo, s’indique la previsió d’execució dels mateixos,
així com l’expedient associat. 

 RESPUESTA:

MARIA JOSE FERRER SAN SEGUNDO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ
DE PEDANIES, PARTICIPACIÓ I ACCIÓ VEÏNAL

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU MERCHE
ALABAU SIURANA I EL VOCAL ERNESTO PERIS BRU, EN EL SEU NOM I EN EL DEL
GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA DE
POBLES DEL SUD

Quines són les inversions previstes en els pobles que conformen la Junta de Districte de
Pobles del Sud? Preguem es remeta quadre on, a banda de la descripció dels projectes, el
pressupost i el servei encarregat d’executar-lo, s’indique la previsió d’execució dels mateixos,
així com l’expedient associat.

RESPOSTA
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Els crèdits inicials previstos en l’anualitat del 2024 dins de la previsió plurianual dels
projectes correspon a la part que es preveu executar en l’exercici, sense perjuí dels ajustos que
pogueren produir-se per ajustar el ritme de l’execució dels mateixos.

12 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000015-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
PREGUNTA QUE PRESENTEN CONJUNTAMENT LA PORTAVEU MERCHE ALABAU
SIURANA I EL VOCAL ERNESTO PERIS BRU, EN EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP
MUNICIPAL COMPROMÍS PER LA QUE SE SOL.LICITA LA PREVISIÓ DE DESPESA
DE LES ALCALDIES DE LA TORRE-FAITANAR, FORN D´ALCEDO, CASTELLAR-
L´OLIVERAL, PINEDO, LA PUNTA, EL SALER, EL PALMAR I EL PERELLONET ON
ES DETALLE: ACTIVITATS, DATA A CELEBRAR I ORESSUPOST APROXIMAT DE
DESPESA I EN EL CAS QUE ES COORGANITZE AMB ALGUNA ENTITAT DE POBLE
S´INDIQUE QUINA.
PREGUNTA QUE PRESENTAN CONJUNTAMENTE LA PORTAVOZ MERCHE ALABAU
SIURANA Y EL VOCAL ERNESTO PERIS BRU, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO
MUNICIPAL COMPROMÍS POR LA QUE SE SOLICITA LA PREVISIÓN DE GASTO DE LAS
ALCALDÍAS DE LA TORRE-FAITANAR, FORN D´ALCEDO, CASTELLAR - L´OLIVERAL,
PINEDO, LA PUNTA, EL SALER, EL PALMAR I EL PERELLONET DONDE SE DETALLE:
ACTIVIDADES, FECHA DE CELEBRACIÓN, PRESUPUESTO APROXIMADO DEL GASTO
Y PARA EL CASO DE QUE SE COORGANICE CON ALGUNA ENTIDAD DE PUEBLO
INDICAR CUAL.
DIRIGIDA A:
C2301-HACIENDA-PEDANÍAS-PARTICIPACIÓN-ACCIÓN VECINAL

LUCIA BEAMUD VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Activitats de les alcaldies de l’àmbit de la Junta de Districte de Pobles del
Sud

 PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU MERCHE
ALABAU SIURANA I EL VOCAL ERNESTO PERIS BRU, EN EL SEU NOM I EN EL
DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA DE POBLES DEL SUD 

 Atenent que cada poble de València ja coneix quin és el seu pressupost per a l’exercici
2024 en cultura, festes i esport. Es sol·licita una graella sobre la previsió de despesa de les
alcaldies de La Torre-Faitanar, Forn d’Alcedo, Castellar-l’Oliveral, Pinedo, La Punta, El Saler,
El Palmar i El Perellonet on es detalle: activitats, data a celebrar i pressupost aproximat de
despesa i en el cas que es coorganitze amb alguna entitat de poble s’indique quina.

RESPUESTA:

MARIA JOSE FERRER SAN SEGUNDO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ
DE PEDANIES, PARTICIPACIÓ I ACCIÓ VEÏNAL
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PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU
MERCHEALABAU SIURANA I EL VOCAL ERNESTO PERIS BRU, EN EL SEU NOM I EN
EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA
DE POBLES DEL SUD

Atenent que cada poble de València ja coneix quin és el seu pressupost per a
l’exercici2024 en cultura, festes i esport. Es sol·licita una graella sobre la previsió de despesa de
les alcaldies de La Torre-Faitanar, Forn d’Alcedo, Castellar-l’Oliveral, Pinedo, La Punta, El
Saler,El Palmar i El Perellonet on es detalle: activitats, data a celebrar i pressupost aproximat de
despesa i en el cas que es coorganitze amb alguna entitat de poble s’indique quina.

RESPOSTA

Al Servici de Pedanies consten, en el moment actual, les següents contractacions ja
realitzades o en tramitació:



CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 4 DE
MARÇ DE 2024 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DE 4 DE MARZO DE 2024

24

##ANEXO-2008537##

P
ED

A
N

IA
 

D
A

TA
 

FE
ST

IV
IT

A
T 

A
C

TE
 

P
R

ES
SU

P
O

ST
 

C
O

L·
LA

B
O

R
A

C
IÓ

 

C
A

ST
EL

LA
R

 

0
6
/0

1
/2

0
2
4

 
R

e
is

 

S
u
b
m

in
is

tr
a
m

e
n
 c

a
le

n
d
a
ri
s
 

4
2
,9

6
 €

 

N
O

 C
O

N
ST

A
 

A
c
te

 p
ir
o
tè

c
n

ic
 

  
  
  
  
  

  
  
  

  
  

4
5
0
,0

0
 €

  

S
u
b
m

in
is

tr
a
m

e
n
 c

a
ra

m
e
ls

 
4
4
0
,5

5
 €

 

0
9
/0

2
/2

0
2
4

 
C

a
re

n
e
s
to

lt
e
s

 
S

u
b
m

in
is

tr
a
m

e
n
t 

x
o
c
o
la

ta
d
a

 
4
0
0
,0

0
 €

 

0
3
/0

3
/2

0
2
4

 
F

a
ll
e
s

 
L
lo

g
u
e
r 

in
fl
a
b

le
s
 

1
.0

6
1
,4

0
 €

 

1
0
/0

3
/2

0
2
4

 
A

c
ti
v
it
a
t 
m

u
s
ic

a
l 
in

fa
n
ti
l 

1
.0

0
0
,0

0
 €

 

2
5
/0

2
/2

0
2
4

 
F

a
ll
e
s

 
T

ra
c
a
 C

ri
d
a

 
1
0
0
,0

1
 €

 

  
  

  
  

  
  

EL
 P

A
LM

A
R

 

0
5
/0

1
/2

0
2
4

 

R
e

y
e

s
 

S
u
b
m

in
is

tr
a
m

e
n
t 

to
rx

e
s
 

3
9
,9

3
 €

 

N
O

 C
O

N
ST

A
 

0
5
/0

1
/2

0
2
4

 
L
lo

g
u
e
r 

b
a
rc

a
 

1
0
0
,0

0
 €

 

0
4
/0

1
/2

0
2
4

 
A

c
ti
v
it
a
ts

 n
a

d
a

le
n

q
u
e
s
 

1
.5

7
3
,0

0
 €

 

0
5
/0

1
/2

0
2
4

 
S

u
b
m

in
is

tr
a
m

e
n
t 
o
b
s
e

q
u
is

 
8
1
1
,5

7
 €

 

2
0
/0

1
/2

0
2
4

 
P

re
s
e
n

ta
c

ió
 F

a
ll

a
 

S
u
b
m

in
is

tr
a
m

e
n
t 
ra

m
s
 f
lo

rs
 

1
2
0
,0

0
 €

 

6
0
,0

1
 €

 

0
1
/0

3
/2

0
2
4

 
D

ía
 d

e
 l

a
 D

o
n

a
 

B
e
re

n
a
r 

 
7
5
0
,0

0
 €

 

1
6
/0

3
/2

0
2
4

 
F

a
ll
e
s

 
A

c
u
ta

c
ió

 o
rq

u
e
s
tr

a
 V

è
n

o
m

 
2
.3

0
0
,0

0
 €

 
FA

LL
A

 D
EL

 P
A

LM
A

R
 

2
9
/0

3
/2

0
2
4

 
S

e
tm

a
n

a
 S

a
n

ta
 

A
c
o
m

p
a
n

y
a
m

e
n
t 
p
ro

c
e
s
s
ò

 
1
.6

2
0
,0

0
 €

 
N

O
 C

O
N

ST
A

 
3
1
/0

3
/2

0
2
4

 
A

c
o
m

p
a
n

y
a
m

e
n
t 
p
ro

c
e
s
s
ò

 

  
  

  
  

  
  

EL
 P

ER
EL

LO
N

ET
 

1
7
/0

3
/2

0
2
4

 
F

a
ll
e
s

 
A

n
im

a
c
io

 i
n
fa

n
ti
l 

1
.1

9
4
,8

8
 €

 
FA

LL
A

 D
EL

 P
ER

EL
LO

N
ET

 
1
8
/0

3
/2

0
2
4

 
S

u
b
m

in
is

tr
a
m

e
n
t 
ra

m
s
 f
lo

rs
 

1
.3

0
0
,0

0
 €

 

  
  

  
  

  
  

EL
 S

A
LE

R
 

0
5
/0

1
/2

0
2
4

 

R
e

y
e

s
 

A
c
tu

a
c
ió

 T
a
b
a
l 
i 
D

o
lç

a
in

a
 

3
2
0
,0

0
 €

 

N
O

 C
O

N
ST

A
 

0
4
/0

1
/2

0
2
4

 
A

c
it
v
 e

d
u
c
a
ti
v
e
s
 i
 j
o
c
s
 t
ra

d
 

8
5
1
,0

0
 €

 

0
5
/0

1
/2

0
2
4

 
L
lo

g
u
e
r 

v
e

h
ic

le
 a

n
ti
c
 

8
4
7
,0

0
 €

 

0
5
/0

1
/2

0
2
4

 
L
lo

g
u
e
r 

b
a
rc

a
 

1
1
5
,7

9
 €

 

1
7
/0

3
/2

0
2
4

 
F

a
ll
e
s

 
A

c
te

 p
ir
o
tè

c
n

ic
 

2
.0

0
0
,0

0
 €

 
FA

LL
A

 D
EL

 S
A

LE
R

 



CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 4 DE
MARÇ DE 2024 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DE 4 DE MARZO DE 2024

25

13 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000015-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 8
ASSUMPTE / :ASUNTO
PREGUNTA QUE PRESENTEN LA PROTAVEU MERCHE ALABAU SIURANA I EL
VOCAL ALEJANDRO RAMON ALVAREZ, EN EL SEU NOM I EN EL DEL GRUPO
MUNICIPAL COMPROMÍS EN RELACIÓ A QUAN PENSA EL GOVERN MUNICIPAL
OBRIR LA CASA FORESTAL DEL SALER COM A RECURS VIABLE PER A TOT EL
VEÏNAT DEL SALER, DE LA RESTA DE POBLES DEL SUD I DE LES PERSONES
VISITANTS AL BOSC DE LA DEVESA.
PREGUNTA QUE PRESENTA LA PORTAVOZ MERCHE ALABAU SIURANA Y EL VOCAL
ALEJANDRO RAMON ALVAREZ, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL
COMPROMÍS EN RELACIÓN A CUANDO PIENSA EL GOBIERNO MUNICIPAL ABRIR LA
CASA FORESTAL COMO UN RECURSO VIABLE PARA TODO EL VECINDARIO DEL
SALER, EL RESTO DE POBLES DEL SUD Y LAS PERSONAS VISITANTES DEL BOSQUE
DE LA DEVESA.
DIRIGIDA A:
C2314-DEVESA ALBUFERA-MAYORES-SANIDAD Y CONSUMO

SERGI CAMPILLO FERNANDEZ - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Obertura de la Casa Forestal

 PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU MERCHE
ALABAU SIURANA I EL VOCAL ALEJANDRO RAMÓN ÁLVAREZ, EN EL SEU
NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE
DE LA JUNTA DE POBLES DEL SUD

Al proppassat mandat el govern anterior presidit per Joan Ribó va deixar enllestida la
reforma de la Casa Forestal del Saler, una quasi desconeguda edificació situada a l'interior de la
Devesa de l'Albufera, dins de l'àmbit del parc Natural de L'Albufera, a escassa distància de la
mar i en un enclavament privilegiat.

Pertany a l'Ajuntament i la part de l'edificació més significativa, denominada “Casa Gran”,
ha sigut tradicionalment un espai estrictament associat al protocol municipal de l'Ajuntament de
València.

La Casa Forestal constituïx en si mateixa un valuós element patrimonial i per això, la
Regidoria de Conservació d'Àrees Naturals i Devesa-Albufera al passat mandat va decidir
canviar el seu ús principal fins a este moment i fer-la visitable i adaptar-la per a convertir-la en
un recurs cultural, oberta a tots els valencians i visitants del Parc Natural de l’Albufera. La nova
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entrada per al visitant és per als vianants i es realitza per la part de la platja, des del passeig
marítim del Saler.

El projecte executat contempla una partida dedicada a la museïtzació de l'edifici principal
d'este singular conjunt arquitectònic, amb la incorporació de vitrines i panells exteriors i interiors,
dissenyats expressament per a este lloc. La visita a l'interior comença des de l'accés principal en
el porxo, continua per la sala “cuina tradicional”, s'introduïx en la part protegida de la sala “de la
llegenda”, pren l'escala per a arribar a la planta primera i ingressa a la “sala d'exposicions” per a
visitar la mostra inaugural, titulada “El Saler i la Casa Forestal. La seua evolució en el temps” i
que està composta per grans panells explicatius i documents originals, entre ells els projectes
tècnics, dibuixos per a l'execució dels panells ceràmics, fotografies antigues, rajoles i peces de
parament… Finalment, de tornada a la planta baixa, la visita es detindrà per a gaudir de les
fusteries de les seues estades principals i de tota la decoració ceràmica que cobrix els seus
paraments verticals (peces recuperades i emmagatzemades fins a 1957 en els magatzems
municipals).

Este projecte, executat ja i per valor de més de mig milió d’euros, està a l’espera de ser
obert. Han passat ja 7 mesos des de l’entrada del nou govern municipal i res se sap de l’obertura
de la Casa Forestal per al veïnat i les persones visitants, després d’haver sigut objecte d’una gran
inversió per adequar-la a l’ús públic.

 En base a tot això, presentem la següent pregunta:

Quan pensa el govern municipal obrir la Casa Forestal del Saler com un recurs visitable
per a tot el veïnat del Saler, de la resta de Pobles del Sud i de les persones visitants al bosc de la
Devesa?

RESPUESTA:

JOSE VICENTE GOSALBEZ PAYA - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
DEVESA-ALBUFERA

PREGUNTA: ¿Cuándo piensa el gobierno municipal abrir la Casa Forestal del Saler como
un recurso visitable para toda la vecindad del Saler, del resto de los pueblos del sur y de las
perosnas visitantes al bosque de la Devesa?

Respuesta:

Cuando se termine el Plan de Usos que se está elaborando se abrirá a los vecinos y
visitantes.
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14 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000027-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
PREGUNTA QUE PRESENTA FRANCISCO JAVIER BAYONA TRIBALDOS VOCAL
DEL GRUP SOCIALISTA EN RELACIÓ AL NOMBRE DE EFECTIUS DE SEGURETAT,
VIGILANCIA O PREVENCIÓ A DEVESA-ALBUFERA DEGUT ALS INCENDIS
ESDEVINGUTS EN ELS ÚLTIMS MESOS.
PREGUNTA QUE PRESENTA FRANCISCO JAVIER BAYONA TRIBALDOS VOCAL DEL
GRUPO SOCIALISTA EN RELACIÓN AL NÚMERO DE EFECTIVOS DE SEGURIDAD,
VIGILANCIA O PREVENCIÓN EN DEVESA-ALBUFERA DEBIDO A LOS INCENDIOS
ACAECIDOS EN LOS ÚLTIMOS MESES.
DIRIGIDA A:
C2307-POLICÍA LOCAL-MOVILIDAD-ESPACIO PÚBLICO

BORJA JESUS SANJUAN ROCA - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Pregunta   que presenta el vocal Francisco José Bayona Tribaldos al Consejo de
Distrito de Pobles del Sud, en su nombre y en el del Grupo Municipal Socialista, relativa a
los incendios acaecidos en Devesa.Albufera.

1.- ¿Se ha aumentado el número de efectivos de seguridad, vigilancia o prevención en
Devesa Albufera debido a los incendios acaecidos en los últimos meses?

RESPUESTA:

JESUS CARBONELL AGUILAR - CONCEJAL DELEGADO DE POLICÍA LOCAL DE
VALENCIA

RESPUESTA 

En el pleno del pasado día 27 de febrero de 2024 (esto es, el celebrado hace menos de una
semana), su grupo ya formuló pregunta relacionada con los efectivos destinados a la
Devesa-Albufera, con su correspondiente desglose. Y en la respuesta a dicha pregunta, ya se hizo
referencia a la circunstancia excepcional de los incendios de los últimos meses. No obstante
reproducimos la información proporcionada ante la pregunta efectuada por su grupo para el Pleno
de 27 de febrero:

Desde el 24 de mayo hasta 12 de septiembre las Unidades habituales son 2 Oficiales y 16
Agentes, los cuales se reparten para cubrir los cuatro turnos existentes del siguiente modo:
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SEMANA - A SEMANA - B

MAÑANA TARDE MAÑANA TARDE

Duna 40
(1 Oficial)

  Duna 40
(1 Oficial)

 

Duna 50
(2 Agentes)

Duna 50
(2 Agentes)

Duna 50
(2 Agentes)

Duna 50
(2 Agentes)

Duna 51
(2 Agentes)

Duna 51
(2 Agentes)

Duna 51
(2 Agentes)

Duna 51
(2 Agentes)

Independientemente de las unidades fijas por territorialidad y dependiendo de la especial
coyuntura de su quehacer, podemos indicarle que unidades UMA han tenido “planificados” 42

 en Devesa-Albufera en las fechas indicadas.servicios

Sin perjuicio de lo anterior, en los meses en los que se han producido incendios y con el fin
de realizar vigilancia y la búsqueda de presuntos autores, al margen de la planificación las
unidades de la extinta UCOS así como la presente USAP han realizado funciones de vigilancia y
control en el punto indicado, concretamente en varios días de septiembre TODA la unidad UCOS
del turno de tarde ha permanecido en la zona con una doble finalidad: la primera el
aseguramiento de la zona y búsqueda de posibles autores y la segunda ( derivada de la primera ),
es dar seguridad al entorno y tranquilidad a los vecinos de la zona.

Por resumir, las unidades que cubren la vigilancia de Devesa-Albufera, últimamente se han
visto incrementadas mediante el apoyo de otras unidades cuando las circunstancias excepcionales
así lo requieren.

15 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000027-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 5
ASSUMPTE / :ASUNTO
PREGUNTA FORMULADA POR FRANCISCO JAVIER BAYONA TRIBALDOS EN
RELACIÓ A QUINA ES LA INVERSIÓ TOTAL PREVISTA EN L´ANY 2024 A POBLES
DEL SUD.
PREGUNTA FORMULADA POR FRANCISCO JAVIER BAYONA TRIBALDOS EN
RELACIÓN A CUAL ES LA INVERSIÓN TOTAL PREVISTA EN EL AÑO 2024 EN POBLES
DEL SUD.
DIRIGIDA A:
C2301-HACIENDA-PEDANÍAS-PARTICIPACIÓN-ACCIÓN VECINAL

BORJA JESUS SANJUAN ROCA - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Pregunta que presenta el vocal Francisco José Bayona Tribaldos al Consejo de
Distrito de Pobles del Sud, en su nombre y en el del Grupo Municipal Socialista, relativa
Inversiones en Pobles del Sud.

1.- ¿Cuál es la inversión total prevista en el 2024 en Pobles del Sud?

RESPUESTA:
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MARIA JOSE FERRER SAN SEGUNDO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ
DE PEDANIES, PARTICIPACIÓ I ACCIÓ VEÏNAL

Pregunta que presenta el vocal Francisco José Bayona Tribaldos al Consejo de Distrito de
Pobles del Sud, en su nombre y en el del Grupo Municipal Socialista, relativa Inversiones en
Pobles del Sud.

1.- ¿Cuál es la inversión total prevista en el 2024 en Pobles del Sud?

RESPOSTA

Las aplicaciones de gasto no se encuentran codificadas en el Presupuesto municipal de
forma que se pueda exportar dicha información, ya que la organización municipal prevista en el
Reglamento orgánico de gobierno y administración del Ayuntamiento de Valencia no recoge una
gestión descentralizada a nivel territorial (por barrios, distritos…), por lo que no se dotan los
créditos en el presupuesto de acuerdo a una distribución territorial.

16 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000027-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 4
ASSUMPTE / :ASUNTO
PREGUNTA FORMULADA POR FRANCISCO JAVIER BAYONA TRIBALDOS VOCAL
DEL GRUP SOCIALISTA EN RELACIÓ AL NOMBRE D´AGENTS DE POLICIA LOCAL
DESTINATS A POBLES DEL SUD EN L´ACTUALITAT I L´EXISTENT EN JUNY DE
2023.
PREGUNTA FORMULADA POR FRANCISCO JAVIER BAYONA TRIBALDOS VOCAL DEL
GRUPO SOCIALISTA EN RELACIÓN AL NÚMERO DE AGENTES DE POLICÍA LOCAL
DESTINADOS A POBLES DEL SUD EN LA ACTUALIDAD Y EL EXISTENTE EN JUNIO DE
2023.
DIRIGIDA A:
C2307-POLICÍA LOCAL-MOVILIDAD-ESPACIO PÚBLICO

BORJA JESUS SANJUAN ROCA - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Pregunta que presenta el vocal Francisco José Bayona Tribaldos al Consejo de
Distrito de Pobles del Sud, en su nombre y en el del Grupo Municipal Socialista, relativa  a
agentes policía local en Pobles del Sud.

1.-¿Cuál es el número de agentes de policía local destinados a Pobles del Sud en la
actualidad y el existente en junio de 2023?

RESPUESTA:

JESUS CARBONELL AGUILAR - CONCEJAL DELEGADO DE POLICÍA LOCAL DE
VALENCIA

RESPUESTA
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Los efectivos destinados a Pobles del Sud son 3 unidades UPIC (formadas por 6 agentes),
otros cuatro agentes, y 1 oficial coordinador.

Tal número de efectivos es el mismo que el que existía en el mes de junio de 2023. Cabe
recordar que en los últimos ochos años se ha puesto de manifiesto una merma en los efectivos de
la Policía Local, como consecuencia de la política del anterior gobierno municipal, que durante
ocho años no ha querido establecer los mecanismos necesarios para mantener, cuanto menos, el
equilibrio necesario en la plantilla compensando con nuevas incorporaciones la pérdida de
efectivos por jubilaciones y bajas, lo cual supone un grave perjuicio de los vecinos de la ciudad
de València y de sus pedanías, que han visto como los efectivos de la Policía Local se han
reducido a un ritmo inaceptable.

Tal situación va a ser paliada por este gobierno, mediante la incorporación de 207 agentes,
parte de los cuales se destinarán a recuperar la Policía de Barrio, que sigue siendo la prioridad
para todas las asociaciones de vecinos de València en materia de seguridad ciudadana, prioridad
que ustedes durante su gobierno no solo no han atendido, sino que han perjudicado claramente,
como evidencia las cifras anteriores.

17 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
ASSUMPTE / :ASUNTO
Intervencions veïnals.
Intervenciones vecinales

A.- Presentada por Cintia Sancanuto Chardí en representació de l´Associació Veïnal El
Palmar en la que sol.licita fer constar en acta diversos processos que es demanen o estan
pendents al poble del Palmar, per tal de sol·licitar als responsables de l ´Ajuntament que
informen sobre el seu estat de manera periòdica mitjançant les vocalies del Consell de Districte.

a.- Sol·licitar la unificació dels grups de treball de la Junta de Districte Pobles del Sud,
donada la reduïda assignació pressuostèria i el solapament de participants.

b.- Conèixer l éstat d´execució de les propostes d´inversió aprovades als pressupostos
participatius decicim VLC 2023 (Código propuesta de inversión: 5386 i 6722).

c.- Sol·licitar l ´accessibilitat del Consultori del Palmar amb una rampa. És propietat de la
Comunitat de Pescadors però la intervenció deuria assumir-se per l´administració.

d.- Col·locar dos resalts (badens) al carrer Vicent Baldoví per tal de fer al vehicles reduir la
velocitat al entrar al poble.

e.- Col·locar bolards rígids als cantons de les voreres, per evitar que els vehícles invaisquen
i trenquen les façanes de les cases (especialment a la ruta dels camions de fem).

f.- Consulta sobre el estat de planificació i execució d´una circumvalació per al trànsit de
vehícles pesats o no residents del poble i zona d´aparcament de  prioritat residencial (estat dels
projectes).
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g.- Donar d´alta com a punt de lectura i que es poguera beneficiar de les activitats que
l´ajuntament pressuposta en biblioteques, la sala de lectura que tenen en el Palmar.

La presidenta de la Junta Municipal de Pobles del Sud assenyala  que en relació al punt b)
passara la sol.licitud als departaments corresponents. Igualment traslladarà les sol.licituds al
departaments de sanitat, mobilitat i urbanisme. Una vegada tinguen la resposta la faran arribar.

B.- Intervenció d´Empar Puchades Giner en representació   de l´Associació de veïns i
veïnes exposa:

a.- Donat que persistixen els asalts violents a vivendes tan a nucli urbà com en cases
d´horta, volen coneixer quin pla especific de seguretat i vigilància s´esta aplicant.

b.- Activar l´estrategia integral de Barri participada com a document guia de les necessitats
i actuacions al barri. Demanem la creació d´un grup de seguiment, del que considerem que hem
de formar part com a entitat impulsora, per priortzar l éstratègia, així com un representat de
l´Ajuntament que sigue l ´enllaç, entre les diferents regidories.

c.- Plaça Figuereta: estat d´obra, motius del retràs en la finalització i data de fi d´obra i
trasllat del Mercat d´Horta.

d.- Parc Ador: després de molts anys de tindre un espai abandonat es va conseguir dotar de
pressupost per a fer un projecte integral participat i presentat al poble, que segons els tècnics
consultats era inminent la seua execució, com es posible que ara es diga que esta molt verd?

Creguem que dintre del plans de la capitalitat verda, un parc d´aquesta importància se té
que acometre i no quedar guardat en un caixó.

e.- EMT: des de fa mesos, venim patitnt un incompliment dels horaris i freqüències tant en
la línea 14 con en la 23 que foren pactades en l´EMT per part del barri en 2022 i que són molt
necesssaries per al servei requerit pel veïnat. Demanem que es complisca l ´arcord i es reforcen a
primera hora del matí, així com la coordinació en la línea 23 per a fer els transbordaments.

Millorar les freqüències de la línia 23 tenint en compte les necessitats cara l´estiu i estudiar
la possibilitat de que tinguera servei per la nit com almenys caps de setmana i vespres de festiu
per connectar Pobles del Sud.

Donat el llarg recorregut per a arribar al centre de València, demanem una línia ràpida que
ens conecte amb el metre en Amado Granell Mesado i en les línies cincumvalatòries de la ronda
Sud.

f.- Cicle Integral de l´Aigua: les conexions que es feren per a tractar les aigües residuals en
les cases d´horta, en quin punt esta aquest pla?

g.- Juntes de Districte com òrgans de participació, no sols de gestió: seguim demanant que
estiguen dotades de tècnics de participació i TASOC.
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h.- Pla Director de la Bicicleta: en quin estat està? Es va a seguir treballant aquest pla o
teniu planejat altre alternatiu?

Seguim reclamant una connexió ciclopeatonal segura i directa en la ciutat.

i.- Patrimoni de l´Horta i la Marjal: Arrant de les obres de l´Anell Verd Metropolità, junt al
vial que transcorre la Sèquia de l ´Or (casa del Torrumbo), es veren afectats diversos mollons. A
peu d´obra, tractarem aquestes i altres observacions en els responsables de Conselleria, s´arrivb a
l´acord de retirar-los temporalment per a finalitzar les obres i que no foren danyats, en el
compromís de retonar-los a la seua ubicació original.

Demanen al Consell de Districte de Pobles del Sud que faça els tràmits necessaris per
reclamar la devolució del mollons a la seua ubicació original.

j.- Preservació del Patrimoni: Durant els últims anys hem estat arreplegant informació del
patrimori existen en l´horta i la marjal mitjaçant unes fitxes técniques facilitades per
l´Ajuntament (Consell Agrari), on s´inclouen dades, fotografies, mapes i coordenades dels
diferents elements patrimonials.

Demanem que aquest treball es publique i es faça efectiu.

La Presidenta de la Junta de Pobles del Sud, María Julia Climent, informa que dara
traslado de cada uno de los puntos señalados con anterioridad a los servicios competentes.

C.- Interviene Àngels, usuaria de la linea 23 de la EMT.

Sol·llicita que es mantinga la freqüència de pas d´eixa línia 23, en 35 min a primera hora
del matí, a dia de hui la freqüència de pas es de 1 hora i 6 minuts. El trajecte canviant de línia ha
passat de 22 minuts a 58 minuts (amb proves i documentació gràfica). A més hi ha un altra
problemàtica, quan es desplacem des de La Torre fins al Saler a migdia abans me costava 37 min
ara el mateix trajecte costa 1 h i 24 min.

València es Capital Europea verda i al carrer Castello de l´Albufera han tallat un
eucaliptus, ella assenyala que ella no va sol.licitar aixó, només va demanar que es podara l´arbre,
perquè aquest estava damunt de la seua teulada i la vorera estava afectada. Sol.licita saber al fet
que es deu la decisió de tallar arbres.

María Julia Climent informa que demanarà un informe tècnic al Servici de Jardineria i
Paisatge i també traslladarà a la EMT la sol.licitud de la interessada.

D.- Intervé Paco Saez que ha sigut anomenat representant del Consell de Turisme.

Contesta a Ernesto Bru, vocal del grup Compromís. Explica que porta organitzant les
corregudes de cavall de Pinedo durant 50 anys no pertanyent a cap grup polític. S´han recuperat
festes i organitza coses tradicionals de l´horta valenciana i vol recuperar la tradició valenciana.
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També fa referència a la problemàtica al camí del Tremolar i més concretament al carril
bici. Hi ha que defendre a la gent per evitar desgràcies personals. Més de 5 millions d´euros ha
costat el carril bici i no s´ha acabat.

Participa Ernesto Bru,  que assenyala que ell no ha dit que Paco Saez pertany a cap partit
polític sinó que les decisions s´han de pendre per consens.

E.- Intervé Eloy Vilanova, vocal de l´AVV Castellar.

Eloy intervé en relació a l´intervenció de Paco Saez, al tema del Tremolar i assenyala que
s´ha de prioritzar el dret del vianants, ja que la vorera es per als vianants no per al cotxes.

Eloy assenyala que l´anell verd de 54 Km que es va a fer València pot ser l´enveja de
moltes ciutats espanyoles. 

També fa referència a la línea 23 de la EMT. Aquest bus dona servei a molts veïns i veïnes,
que ja consideravem que eixe servei era insuficient però a dia d´avui  la freqüència de pas es de
més d´un hora.

F.- Intervé Cristina Peris, Alcaldessa de Pinedo.

Cristina Peris assenyala que els veïns ara estan adonant-se de l´implicació dels alcaldes i
que cada alcalde pedani coneix les necessitats del seu poble i sap com s´ha de comunicar amb els
seus veïns. També informa que en el seu cas no hi ha facebooks tancats, hi ha 3 inactius, ella
informa que els té 900 seguidors aproximadament dels que 200 son veïns de Pinedo, ella vol
transmitir l´informació als veïns del poble i considera que mitjançant el bando aconsegueix el seu
propòsit, ja que considera que és més efectiu. També considera que és efectiu estar al carrer i l´ús
del wsap, mesures que no s´han dut a terme fins ara.

Alejandro, vocal del Grup municipal Compromís informa que al facebook de l´alcaldia de
Pinedo no hi han 900 persones, hi han 1468 seguidors i que l´ultima publicació que es va fer va
ser el 28 de maig de 2023. Per tant hi han 1468 persones que des de que esta al poder el Partit
Popular no han rebut cap informació. El vocal assenyalat amb anterioritat demana que continue
utilitzant-se el facebook.

G.- Intervé Empar,  en relació a l´Anell verd metropolità fent enfasi a la defensa del barri
del Tremolar i buscant sempre el benefici de tots.

H.- Intervé Pere Pau Carrillo de la AVV del Saler, vol recolzar els treballs de les forces de
seguretat, bombers, policia local, guardia civil que estigueren en l ´emergència al Parc de
l´Albufera. Però volen que s´actualitzen el plans d´emergència de l´Albufera i la necessitat
d´educació de la ciutadania.

Assenyala que el Saler i la Punta no tenen instalacions adequades en materia esportiva
pública, aleshores volen reclamar instalacions adequades.

Per altra banda, volen exigir  que la DGT isca del Saler i recuperar eixos terrenys.
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I.- Intervé un veï que denuncia la situació de la vorera en el carrer Gloria 41-43. Sol.licita
que la policia pare les obres de la vorera.

J.- Intervé Gemma Estevens, Alcaldessa del Palmar i vol contestar per al.lusions. Informa
que ha rebut wsaps i trucades telefòniques d'una veïna i ha donat curs a NI per a resoldre el
problema que la veïna plantejava. Amb això vol dir que sempre atén els veïns sense tindre en
compte el color polític.

K.- Intervé Enric Campos, veí de Castellar-Oliveral, sol.licitant que es controlen els límits
de velocitat en el poble de Castellar-Oliveral. Al mateix temps informa que els cotxes aparquen
damunt de voreres no respetant-se les normes de circulació.

L.- Intervé Raquel e informa que els alcaldes pedanis son els que tenen que respondre als
veïns i tenen que escoltar-los. Un alcalde/ssa és per vocació. Demana protocol d´actuacions. I
sol.licita les juntes itinerants per aconseguir una participació real.

La presidenta de la Junta de Pobles del Sud comunica la seua conformitat amb el tema de
les juntes itinerants 

LL.- Intervé Manuel Martí, en relació a la línia 23 de l´EMT.

Informa que la línia 23 de l´EMT es un servei que beneficia a totes les pedanies però que
deuria estudiar-se el tema de la freqüència.

I.- Carles que viu a la Carretera en Corts que va ser on van entrar a robar a les 2.00 de la
matinada, vol informació de l´actuació de la policia municipal.

J.- Rafael Arnal, Alcalde de la Torre, assenyala que utilitza el bando per a comunicar-se
amb els seus veïns.

I sol·licita informació i col.laboració de ´Ajuntament en relació a uns terrenys on se suposa
que viuen els delinqüents.

En aquest punt la presidenta de la Junta Municipal de Pobles del Sud informa que el
pròxim Consell de distrite sera el 3 de juny de 2024 y que concretaran en lloc on es realitzara. 

I no havent-hi  més assumptes que tractar la presidenta alça la sessió sent les vint hores i
cinquanta quatre minuts del 4 de març de 2024, de la qual s'esten la present acta que firma la Sra.
Presidenta i que la secretària certifica.


